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Kære udvalgsmedlemmer 

Beskæftigelsesudvalget er den 28. oktober 2020 orienteret om status for sagsbe-

handling og økonomi i 2020 samt overholdelse af GDPR-reglerne i Arbejdsmarke-

dets Erhvervssikring (AES). Som opfølgning på orienteringen fra AES’ bestyrelse 

anmodede jeg bestyrelsen om skriftligt at uddybe bestyrelsens tiltag for at sikre 

sagsbehandlingen, økonomien og overholdelsen af GDPR-reglerne, samt bestyrel-

sens eventuelle opfølgning herpå.  

 

Vedlagte brev fra AES’ bestyrelse følger op på denne anmodning.   

 

Som jeg også skrev til udvalget i oktober, så påvirker den nuværende situation med 

Covid-19 alle dele af vores samfund. Det gælder naturligvis også for AES, som 

også er berørt og kan opleve udfordringer i den sammenhæng.  

Når det er sagt, så har behandlingen af arbejdsskader stor betydning for de lønmod-

tagere, der har været så uheldige af komme til skade eller blive syge på grund af 

deres arbejde. Derfor er jeg også meget opmærksom på oplysningerne i AES’ ori-

entering.  

I vedlagte brev oplyser AES blandt andet, at AES forventer en gennemsnitlig sags-

behandlingstid for alle sager på 7-9 måneder i 2020. AES oplyser samtidig om ud-

fordringer med høj medarbejderomsætning og svingende produktivitet. Det frem-

går ligeledes, at sagsbehandlingstiden for de mest komplicerede arbejdsskadesager 

om erstatning for tab af erhvervsevne som følge af udfordringerne i 2020 er steget 

til gennemsnitligt 27-28 måneder i 2020. Det er en bekymrende udvikling sammen-

lignet med 2019, hvor sagsbehandlingstiden for disse sager var knapt 22 måneder.    

Ansvaret for sagsbehandlingen er bestyrelsens, og bestyrelsen har iværksat initiati-

ver for at forbedre situationen. Som led i ministeriets tilsynsforpligtigelse følger jeg 

løbende med i udviklingen på området. Jeg har i den sammenhæng noteret mig, at 

bestyrelsen forventer et fald i sagsbehandlingstiden i 2021 til 22-24 måneder, og 

jeg vil fortsat drøfte sagsbehandlingstiderne på de kommende kvartalsmøder med 

AES’ ledelse.  

Beskæftigelsesudvalget 2020-21
BEU Alm.del -  Bilag 148

Offentligt



2 

 

Vedrørende sletning af forældede personoplysninger, oplyser AES, at der er fundet 

en løsning, så de forældede personoplysninger indkapsles med meget begrænset til-

gængelighed. Jeg har taget bestyrelsens orientering om de iværksatte initiativer til 

efterretning.  

 

Endelig oplyser bestyrelsen, at det estimerede helårsresultat for AES i 2020 er et 

underskud på 11 mio.kr., der primært skyldes lavere sagsindtægter end budgetteret 

som følge af færre afsluttede sager. Underskuddet dækkes af AES’ egenkapital. 
AES har oplyst, at underskuddet ikke vil påvirke takstniveauet i 2021. Jeg har lige-

ledes taget disse oplysninger til efterretning.  

 

Jeg vil, som skrevet, drøfte bestyrelsens uddybende orientering på næste kvartals-

møde med AES’ ledelse, ligesom jeg ser frem til at modtage bestyrelsens samlede 

beretning for 2020.  

 

Jeg orienterer løbende udvalget, såfremt der er afgørende nyt fra AES’ bestyrelse.  

Venlig hilsen 

 

Peter Hummelgaard 

 


